

[Text]

The Chairman: No, I realize that now, but we are looking to innovations and future needs . . .

Mrs. Deroche: Right.

The Chairman:—and what we should be recommending.

Mrs. Deroche: That would surely be acceptable, and a convenience factor as well.

The Chairman: So you do not feel, having the two children in the home, that they would lose anything by not being in the setting with the other groups, providing it was good care . . .

Mrs. Deroche: Providing they had a trained staff member to teach them. Possibly a little would be missed out for the number of children to try to interact.

The Chairman: But from infant stage until age two or three?

Mrs. Deroche: I think that would be quite acceptable.

The Chairman: Fine. Thank you very much for your presentation.

Next is a 15-minute presentation from the St. Andrews Day Care Centre: the Reverend Leslie Ball, Chairman of the Board; Margaret Penwarden, Supervisor and also a parent; and Gertrude Morrison. Welcome, and thank you for joining us.

The Reverend Leslie Ball (Chairman of the Board, St. Andrews Day Care Centre): Thank you very much.

I am an Anglican priest and rector of the parish of Port Hill, P.E.I. With me are Margaret Penwarden, supervisor of the day care centre, and Gertrude Morrison, a parent who is married and has two children. I make that stipulation there because it will come out in my brief later on.

St. Andrews Day Care Centre, Inverness, is a church-sponsored child day care centre for children from three to five years of age for less well-off families in the Inverness, Spring Hill, Mount Pleasant, Lot 11 and Ellerslie areas of Prince County, approximately 100 miles from Charlottetown. We are approximately 25 to 30 miles west of Summerside. The day care centre board's aim is to give the children a safe, happy and constructive environment in which they can develop a positive self-image and to learn to socialize in a group situation. And this is very important, we find.

• 1525

[Translation]

La présidente: Je sais bien, mais nous cherchons de nouveaux moyens pour répondre aux besoins futurs . . .

Mme Deroche: Je vois.

La présidente: . . . et nous essayons de voir ce que nous allons recommander.

Mme Deroche: Ce serait sans doute une solution acceptable, en plus d'être commode.

La présidente: Donc, d'après vous, si vos deux enfants restent à la maison, elles ne perdront pas grand-chose du fait de ne pas échanger avec un groupe d'enfants, à condition bien sûr qu'il s'agisse de bons soins.

Mme Deroche: À condition qu'une personne bien formée soit là pour leur apprendre toutes ces choses. Il y aurait peut-être un léger manque pour ce qui concerne l'échange avec d'autres.

La présidente: Mais de la naissance jusqu'à deux ou trois ans?

Mme Deroche: Ce serait une bonne solution.

La présidente: Très bien. Merci beaucoup pour votre mémoire.

Nous allons maintenant accueillir, pour 15 minutes, des représentants du *St. Andrews Day Care Centre*. Il s'agit du révérend Leslie Ball, président du conseil; de Margaret Penwarden, superviseur et parent; et de Gertrude Morrison. Je vous souhaite la bienvenue et vous remercie de vous joindre à nous.

La Révérende Leslie Ball (présidente du Conseil, St. Andrews Day Care Centre): Je vous remercie beaucoup.

Je suis prêtre anglican et recteur de la paroisse de Port Hill, à l'Île-du-Prince-Édouard. Je suis accompagné de Margaret Penwarden, superviseur de la garderie et de Gertrude Morrison, qui est mariée et mère de deux enfants. Je le signale parce que j'en reparlerai dans mon mémoire.

Le *St. Andrews Day Care Centre* de Inverness est une garderie parrainée par l'église pour les enfants âgés de 3 à 5 ans, de milieux défavorisés de Inverness, Spring Hill, Mount Pleasant, Lot 11 et Ellerslie, qui sont des régions du comté Prince situé à quelque 100 milles de Charlottetown. Nous sommes à quelque 25 ou 30 milles à l'ouest de Summerside. L'objectif du Conseil de la garderie est de fournir aux enfants un environnement sûr et constructif ainsi qu'un climat positif pour leur permettre de se développer une image positive d'eux-mêmes et leur apprendre à socialiser au sein d'un groupe. Il s'agit d'après nous d'aspects très importants dans le développement de l'enfant.

Le Centre ouvre ses portes au début du printemps jusqu' à la mi-décembre chaque année. Nous ouvrons de 9 heures à 14 heures à cause de nos engagements financiers. En effet, 98 p. 100 de notre budget nous vient du ministère des Services sociaux de l'Île-du-Prince-Édouard. Nos fonds ont été coupés et nous avons dû réduire nos heures ouvrables de 9 heures à

The centre is opened from early spring until mid-December of each year. Daily, the hours are from 9 a.m. to 2 p.m., because of the financial commitment. As 98% of our budget comes from the Department of Social Services of Prince Edward Island, we have had budget cuts, and we changed the hours from 9 a.m. to 12 noon, which is not sufficient. Even 9 a.m. to 2 p.m. is not really sufficient.